
Protokół 
 
          sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 28 lutego 2011 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady rozpoczęły się o godz.  930,          

a zakończyły o godz. 1100. W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. wszyscy 
radni. 
           Lista obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011-2014, 
- uchwalenie budżetu Gminy Szydłów na 2011 rok, 
- uchwalenie Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2011, 
- uchwalenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011, 
- zmiany Statutu Gminy Szydłów, 
- ustalenie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 
- wyboru członka Rady Społecznej SPZOZ w Szydłowie, 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych    
      stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Szydłów  
      za 2010 rok. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zapytania i wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad sesji. 
 
Ad. 1.  
 
Obrady V sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom przewodniczący Rady 
Gminy – pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji: Wójta Gminy, 
Skarbnika Gminy, pracowników UG, wicestarostę powiatu staszowskiego, dyrektora 
Gminnego Centrum Kultury, sołtysów, radnych oraz mieszkańców Gminy.  
 
Ad. 2. 
 
Na podstawie listy obecności radnych przewodniczący RG stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad V 
sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków, co do jego zmian lub 
uzupełnienia. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad - punkt 5  - uchwały               
w sprawie wyboru członka Rady Społecznej SPZOZ w Szydłowie. Kandydat na 
członka RS dostał zaproszenie na dzisiejsza sesję, ale nie może przyjść gdyż jest       
u lekarza, a nie złożył pisemnego oświadczenia o wyrażeniu zgody na pracę             
w Radzie Społecznej. 
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Przewodniczący RG przeprowadził głosowanie w sprawie wniosku Wójta Gminy 
i radni jednogłośnie zdecydowali o zdjęciu  tej kwestii z porządku obrad sesji. 
Przewodniczący RG – radny Janusz Juszczak stwierdził, że podczas 
przygotowywania obrad sesji pominięty został punkt porządku obrad dotyczący 
przedstawienia sprawozdania Wójta Gminy z prac między sesjami RG i w związku     
z tym  złożył wniosek aby jako punkt 5 wprowadzić sprawozdanie Wójta Gminy          
z prac między sesjami RG.  
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym wniosek Przewodniczącego RG został 
przyjęty  jednogłośnie.  
Następnie Przewodniczący RG przedstawił porządek obrad wraz z dokonana zmianą 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym, porządek obrad V sesji został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji.  
Radna Katarzyna Skuza zgłosiła, że w protokóle przy omawianiu głosowania uchwały 
w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy napisano, iż uchwała została przegłosowana 
jednogłośnie, a w rzeczywistości 10 głosów było „za”,  2 głosy „wstrzymujące się”        
i 1 głos „przeciw”.  
Przewodniczący RG powiedział, że jest to słuszna uwaga i poprosił  radnych, aby        
w swoich egzemplarzach protokołu dokonali  stosownej poprawki.  
W przeprowadzonym przez Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym protokół 
został jednogłośnie przyjęty.  
 
Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje: 
- radny Krzysztof Ćwiek zgłosił interpelację formalną, dotyczącą stwierdzenia  
  przewodniczącego RG w sprawie wypowiedzi radnego - iż radny w jednej sprawie  
  może zabrać głos jeden raz nie dłużej niż 3 minuty, a w statucie jest zapis, że radny   
  może zabierać głos w jednej sprawie 2 razy po 5 minut. Ponadto zgłosił bardzo zły  
  stan ulicy Uroczej  -  jechał do pana Gracy i urwał  zawieszenie w samochodzie  
  oraz  ulicy Staszowskiej gdzie mieszkają p. Wujcikowscy - jest taki sam problem,  
  drogą tą trudno jest przejechać. Zgłosił także wniosek mieszkanki Szydłowa - z ul.  
  Soleckiej - która wnosi o wykonanie  oświetlenia ulicznego  przy nieruchomości pani  
  Lidii Misterkiewicz, 
- radny Ireneusz Jastrząb zapytał  w sprawie przedsięwzięcia w Księżej Niwie -  
  prawdopodobnie  ma powstać kopalnia wapienia  -  kto wydał zezwolenie i na jakim  
  etapie jest to przedsięwzięcie, zgłosił również brak oświetlenia ulicznego przy  
  Ośrodku Zdrowia w Potoku i w stronę Rudek, 
- radny Ryszard Sadłocha - zgłosił, że na  drodze do  Małych Rudek korzenie  
  podnoszą nawierzchnię drogi i należy je jak najszybciej przeciąć i usunąć, 
- radna Karolina Bzówka - zgłosiła potrzebę  udrożnienia rowów melioracyjnych obok  
  pana Janeckiego w Gackach. 
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Ad. 5. 
  
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i tak powiedział:  
- rewitalizacja Rynku - prace będą realizowane jak poprawią się warunki pogodowe      
  i ustąpi mróz, 
- kanalizacja - w tym tygodniu projektanci mają  rozmawiać z  mieszkańcami               
  w sprawie przebiegu linii kanalizacyjnej, zebranie nie będzie już organizowane,  
  najwyżej kilku mieszkańców pozostanie bez kanalizacji, tak jak było przy pracach  
  gazociągowych, 
- Ośrodek Zdrowia w Potoku - obiekt zostanie odebrany w ciągu miesiąca, a od  
   miesiąca kwietnia będzie można już przyjmować pacjentów. 
- był na spotkaniu z biskupem Kazimierzem Ryczanem, 
- uczestniczył w promocji powiatu staszowkiego w Warszawie, 
- odbyło się walne zebranie Gminnego Klubu Sportowego w Szydłowie, na którym  
  został wybrany nowy Prezes, 
- uczestniczył w spotkaniu w Komendzie Powiatowej Policji w Staszowie i KP Straży  
  Pożarnej, 
- spotkał się z firmą „EKOWAT” w sprawie zmian studium zagospodarowania  
  przestrzennego, za które miał płacić Urząd Gminy, natomiast za zmiany planu  
  zagospodarowania przestrzennego miała płacić firma „EKOWAT”. Wójt  
  poinformował sołtysów z Jabłonicy, Korytnicy i Kotuszowa, że  firma „EKOWAT” jest  
  zainteresowana wykorzystaniem terenów tych sołectw pod budowę wiatraków -    
  byłby to 1 wiatrak w Jabłonicy i 7 na terenie Kotuszowa i Korytnicy. 
 
Ad. 6. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że mamy do uchwalenia 2 uchwały 
powiązane ze sobą, tj.   w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów 
na lata 2011- 2014 oraz uchwalenia budżetu Gminu na 2011 rok. Przewodniczący 
Komisji Budżetu pan Ryszard Sadłocha poinformował, że komisja budżetu odbyła 
posiedzenie w dniu 21 lutego br. i przedmiotem obrad było wypracowanie stanowiska 
Komisji Budżetu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2011 – 
2014, oraz uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok. W obradach komisji uczestniczyli 
również pani Skarbnik Gminy  i Wójt Gminy. 
Komisja Budżetu po zapoznaniu się z projektami uchwał i protokołami z posiedzeń 
pozostałych komisji RG oraz szczegółowym omówieniem przez panią Skarbnik 
Gminy tych projektów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał i wnioskuje do Rady 
Gminy o uchwalenie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011 
– 2014  oraz  budżetu gminy na 2011 rok.  
Przewodniczący Komisji Budżetu zwrócił się do Wójta Gminy aby w przyszłości 
bardziej analizował planowane inwestycje i informował mieszkańców o planowanych 
zadaniach tak aby uniknąć dodatkowych wydatków z budżetu gminy. 
Skarbnik Gminy – pani Alicja Kłonicka poinformowała, że Wieloletnia Prognoza jest 
opracowywana po raz pierwszy i może być zmieniona, a uchwalona musi być nie 
później niż uchwała budżetowa na 2011 rok.  
W sprawie uchwalenia budżetu Gminy pani Skarbnik Gminy  przedstawiła, że 
planowane dochody gminy na 2011 rok wynoszą ogółem 14.902.924 zł. Planowane 
przychody wynoszą 4.700.000,00 zł i pochodzą z kredytu w kwocie 4.300.000 zł oraz 
nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 400.000 zł.  
Do chwili obecnej Gmina nie udzieliła poręczeń ani gwarancji. 
 



4 

 

Wydatki projektowane są w podziale na działy i rozdziały klasyfikacji wydatków  
z wyodrębnieniem wydatków bieżących i wydatków majątkowych. 
Pani Skarbnik poinformowała, że w najbliższym czasie wystąpi konieczność zwołania 
kolejnej sesji RG, co związane jest ze zmniejszeniem subwencji oświatowej o kwotę 
57.331,00 zł oraz otrzymaną dotacją w wysokości 4.472,00 zł przeznaczona na 
przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Rady Gminy.  
Następnie Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że proponowany do uchwalenia 
budżet  gminy jest optymalny dla możliwości rozwoju gminy w przyszłych latach. Już 
w chwili obecnej Starostwo zwróciło się do Gminy o zabezpieczenie środków 
finansowych na drogę od Hotelu „Cztery Wiatry”  w stronę Osówki – nie 
odpowiedzieliśmy, że nie zabezpieczymy takich środków, ale na dzień dzisiejszy nie 
jesteśmy w stanie tego zrobić.  Powiedział również, że od miesiąca marca br. 
będziemy szukać oszczędności nawet i u siebie w samorządzie.  
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał dlaczego objaśnienia do Wieloletniej Prognozy, które 
dostał na dzisiejszą sesję różnią się od tych, które były omawiane na posiedzeniu 
wspólnym komisji. Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że o tych zadaniach, które radni 
dostali na sesję mówiła również na posiedzeniu komisji tylko nie zostały zapisane 
przez nie uwagę lub z winy komputera, ale jeżeli radni twierdzą, że nie było takiego 
zapisu, to można te zadania wykreślić.  
Radny Krzysztof Ćwiek zwrócił się do Wójta z uwagą, że w objaśnieniach do 
Wieloletniej Prognozy umieszczono zapis, iż wydatki na zadania bieżące w latach 
2011 - 2014 planuje się corocznie zmniejszać o 0,5 %, a miesiąc temu zostały 
uchwalone podwyżki dla Wójta Gminy i radnych.  
Radny Ryszard Sadłocha powiedział, że w odpowiednim czasie wysyłał 
zawiadomienia na posiedzenie komisji budżetu i radny Ćwiek mógł uczestniczyć          
w tym posiedzeniu Komisji.  
Stwierdził, że radnego K. Ćwieka uważa za  kłamcę gdyż na zebraniu w kampanii 
wyborczej obiecywał i popierał budowę boiska w Rudkach, a teraz jest przeciwko tej 
inwestycji.   
Ponieważ innych głosów w dyskusji nad tym projektem uchwały nie było 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie jawne w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2011 - 2114 i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym  
uchwała została uchwalona większością głosów: „za” głosowało 12 radnych, przy  
dwóch głosach „wstrzymujących się”. 
 

U C H W A Ł A Nr V/ 18/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący RG powiedział, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
na 2011 rok została szczegółowo omówiona przez panią Skarbnik Gminy. 
Pani Małgorzata Samborska – kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej                  
w Szydłowie powiedziała, że w związku z Wieloletnią Prognozą mają w ZGK 
zaplanowane w projekcie budżetu gminy na 2011 r. środki w wysokości 200.000 zł na 
wodociąg w Potoku Rządowym. Zapytała czy mogą liczyć na większą dotację, gdyż 
ZGK po opłaceniu rachunków i innych wydatków pozostanie ok. 70.000 zł na 
wykonanie wodociągu. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w budżecie gminy na rok 2011 są zaplanowane środki 
na ten cel w wysokości 200.000 zł, a ZGK może w późniejszym terminie wystąpić do 
Wójta Gminy z wnioskiem o zwiększenie dotacji i będzie to rozpatrywane na dalszych 
sesjach RG.  
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Innych wniosków i uwag nie było w związku z tym Przewodniczący RG zarządził 
głosowanie jawne w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2010 rok.                        
W przeprowadzonym głosowaniu Rada Gminy większością głosów uchwaliła tę 
uchwałę:  13 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

U C H W A Ł A Nr V/ 19/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt uchwały dotyczył uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki             
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011. Pan Sławomir Kręcisz – 
Koordynator GKRPAlkoh. powiedział, że z ustawy z dnia 26 października 1982 r.        
o wychowaniu w trzeźwości wynika, iż Rada Gminy winna corocznie uchwalać 
gminny program rozwiązywania problemów alkoholowych obowiązujący na terenie 
gminy. Program taki winien zawierać główne założenia programu profilaktyki 
przeciwalkoholowej oraz preliminarz wydatków na te działania. Przedkładany 
dokument jest wypełnieniem tego zapisu ustawy.  
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                    
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie – 
14 głosów „za”. 
     

U C H W A Ł A  Nr V/ 20/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Pan Sławomir Kręcisz– przedstawił radnym kolejny projekt uchwały dotyczący 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011                  
i wyjaśnił, że obowiązująca od lipca 2005 r. ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii 
nakłada na gminy obowiązek corocznego opracowywania gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii wraz z ustaleniem środków finansowych 
przeznaczonych na ten cel. 
Przedstawiony projekt uchwały RG zawiera takie ustalenia dla Gminy Szydłów na rok 
2011.  
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                   
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr V/ 21/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Po uchwaleniu uchwały Nr V/21/2011 głos zabrał Wicestarosta Powiatu 
Staszowskiego – pan Michał Skotnicki, który poprosił o udzielenie mu głosu gdyż 
czas mu nie pozwala aby mógł uczestniczyć do końca obrad sesji. 
Wicestarosta pogratulował radnym przyjęcia budżetu Gminy na 2011 rok                     
i stwierdził,  że Gmina Szydłów  jest ostatnią gminą, która dziś zatwierdza swój 
budżet. 
Podziękował za  zabezpieczenie w budżecie gminy środków na remont drogi od 
Rudek przez Potok w stronę Życin o długości 5.200 m, która będzie robiona wspólnie 
ze Starostwem. 
Wicestarosta poinformował również w sprawie inwestycji w Staszowie i tak:  
- w m- cu marcu br. zostanie oddane po remoncie 5 piętro oddziału dziecinnego   
  Szpitala w Staszowie, a w maju br.  ma być ukończona budowa bloku  
  operacyjnego, 
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- trwa także budowa Powiatowego Centrum Sportowego, które  w przyszłości  
  będzie rozbudowane o kręgielnie i strzelnice  (koszt tej inwestycji to 24 mln zł,           
  z tego 8 mln zł to środki unijne), 
- będą remontowane drogi powiatowe, Starostwo otrzymało środki z MSWiA na drogi  
  zniszczone w czasie powodzi, 
- Starostwo przekazało środki z Funduszu Ochrony Środowiska na remont budynku  
  ZGK,  
- praktycznie w każdej szkole średniej w Staszowie przeprowadzane są drobne  
  remonty, 
Przewodniczący RG zwrócił się do Starosty z prośbą o przeprowadzenie remontów 
dróg powiatowych, gdyż ich stan jest bardzo zły, nawet tych nowych odcinków dróg.  
Radny R. Sadłocha zapytał, od którego punktu będzie remontowana droga Rudki - 
Potok. 
Wicestarosta odpowiedział, że remont ten obejmie odcinek drogi od skrzyżowania        
z drogą na  Głuchów do wysokości leśniczówki w Potoku.     
Radny Jerzy Klamczyński zwrócił się z pytaniem do Wicestarosty czy nie byłoby 
możliwości aby Starostwo wyremontowało drogę do Rynku w Szydłowie - ul. 
Staszowską. Jest to droga powiatowa i gdy Rynek będzie zrobiony, a droga ta 
pozostanie w obecnym stanie to nie będzie to dobrze wyglądać. Zapytał również         
o możliwość utworzenia szkoły średniej lub zawodowej w Szydłowie.  
Wicestarosta udzielił odpowiedzi, że remonty dróg będą się odbywać ale jak już nie 
będzie mrozów, a jeśli chodzi o ulicę dojazdową do Rynku w Szydłowie to łatwiej 
będzie przekonywać Starostę jak już Rynek będzie zrobiony, a nie dziś. Natomiast 
otwarcie szkoły średniej lub zawodowej nie jest to obecnie temat możliwy do 
zrealizowania  gdyż w samym Staszowie zaczyna się problem z zapełnieniem szkół         
i dziś już wiadomo, że szkoły w Osieku i Bogorii są niepotrzebne bo młodzież i tak 
będzie dojeżdżała do Staszowa.   
Wicestarosta – pan Michał Skotnicki podziękował za udzielenie mu głosu i opuścił 
salę obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Gminy Szydłów i wyjaśni, że zmiana załącznika do Statutu Gminy jest 
dostosowaniem tego aktu do stanu faktycznego i wynika z zmiany ilości jednostek 
budżetowych w związku z likwidacją Szkoły Podstawowej w Potoku. Pytań i uwag ze 
strony radnych nie było i w zarządzonym przez przewodniczącego RG głosowaniu 
jawnym, uchwała została uchwalona jednogłośnie - 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr V/ 22/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały obecnej sesji dotyczył ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania  
odpadów komunalnych. 
Wójt Gminy powiedział, że firma „REMONDIS” zwróciła się do Rady Gminy                
z wnioskiem o podwyższenie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych. Wniosek 
uzasadniony jest wzrostem kosztów odbioru i utylizacji śmieci oraz zwiększoną od 
01.01.2011 r. stawką podatku VAT. Wzrost ten bezpośrednio wpływa na koszty 
odbioru śmieci z gospodarstw indywidualnych. 
W przypadku gdy właściciele nieruchomości nie zawarli umowy korzystania z usług 
wykonywanych przez podmiot posiadający zezwolenie na prowadzenie działalności  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych, gmina ma obowiązek zorganizowania 
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odbioru odpadów komunalnych. Za wykonanie zastępcze właściciele nieruchomości 
będą uiszczali opłaty sztywne w wysokości 27,00 zł. brutto miesięcznie.  
Na dzień dzisiejszy są dwie firmy zajmujące się wywozem odpadów komunalnych 
firma „REMONDIS” i firma pana Zielińskiego z Rakowa, w związku z czym 
mieszkańcy sami decydują, z którym odbiorcą podpisać umowę.  
Pani Małgorzata Samborska - kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej 
powiedziała, że podwyżek na odbiór odpadów komunalnych w bieżącym roku nie 
powinno być, gdyż obowiązujące opłaty nie są małe, a firma „Remondis” już rozdała 
książeczki opłat na cały 2011 rok.  
Wójt Gminy powiedział, że kiedy ZGK zajmował się wywozem odpadów 
komunalnych to otrzymywał dotacje z UG, a nie naszym problemem jest, że firma 
rozdała już książeczki  opłat.  
Innych pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za ustaleniem górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych głosowało 13 radnych, 1 głos był „przeciw”. 
 

U C H W A Ł A Nr V/ 23/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 6. 
 
Pan Mariusz Misterkiewicz po. kierownika ZOS w Szydłowie przedstawił 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Szydłów za 
2010 r. i tak powiedział, że wprowadzona ustawą z dnia 19.11.2009 r. zmiana ustawy 
Karta Nauczyciela, nałożyła na organ prowadzący szkołę przeprowadzenie analizy 
poniesionych wydatków na wynagrodzenie nauczycieli w odniesieniu do wysokości 
średnich wynagrodzeń. 
W przypadku nie osiągnięcia w roku podlegającym analizie wysokości średnich 
wynagrodzeń, organ prowadzący ustala kwotę różnicy między wydatkami 
poniesionymi, a iloczynem średniorocznej liczby etatów nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu oraz średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
Ustawa ta określiła następujące terminy  
- do 20.01. - organ prowadzący przeprowadza analizę poniesionych wydatków, 
- do 31.01. - organ prowadzący wypłaca kwotę różnicy, 
- do 10.02. - organ sporządza sprawozdanie i w ciągu 7 dni przedkłada RIO,  
  organowi stanowiącemu jednostki, dyrektorom szkół, i związkom zawodowym  
  nauczycieli. 
W roku 2010 obowiązywały 2 kwoty bazowe: 
- od m-ca stycznia  do m-ca sierpnia - 2.286,75 zł, 
- od m-ca września do m-ca grudnia - 2.446,82 zł.  
W związku z czym średnie wynagrodzenie na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego wynosiło: 
- stażyści           od m-ca I do m-ca  VIII   -  2.286,75 zł, 
                          od m-ca IX  do m-ca XII  -  2.446,82 zł, 
- kontraktowi      od m-ca I    do m-ca VIII -  2.538,29 zł, 

                    od m-ca IX do m-ca XII    -  2.715,39 zł, 
- mianowani       od m-ca I   do m-ca VIII   -  3.292,92 zł, 
                          od m-ca IX do m-ca XII    -  3.523,42 zł, 
- dyplomowani   od m-ca I   do m-ca VIII   -  4.207,62 zł, 
                          od m-ca IX do m-ca XII    -  4.502,15 zł.   
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Ostatnim składnikiem  niezbędnym do obliczenia kwoty różnicy jest średnioroczna 
liczba etatów: 
W 2010 roku wynosiła: 
- stażyści  do VIII  -   1,23 etatu  od IX -   1,78 etatu, 
- kontraktowi  do  VIII -   5,41 etatu  od IX -   4,18 etatu,  
- mianowani      do VIII  - 13,32 etatu  od IX - 13,29 etatu, 
- dyplomowani  do VIII  - 21,01 etatu  od IX - 21,61 etatu. 
Ogółem kwota niedoszacowania wyniosła – 75.083,44 zł i została wypłacona zgodnie 
z ustawą Karta Nauczyciela w miesiącu styczniu 2011 r.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kierownika ZOS ile średnio na 1 etat Gmina 
zapłaciła dodatkowo za niedoszacowanie wynagrodzeń nauczycieli. 
Pan Mariusz Misterkiewicz odpowiedział, że średnio na 1 etat nauczyciela 
dyplomowanego gdy pracował cały rok i nie chorował wyniosło to - 2.883 zł, przy 
nauczycielach mianowanych 982,95 zł, natomiast przy stażystach nie da się określić, 
gdyż nie przepracowali całego roku - było to około 200 - 300 zł.  
Przewodniczący RG zapytał czy jest możliwość uniknięcia takich wypłat. 
Pan Mariusz Misterkiewicz udzielił odpowiedzi, że w pełni nie można było tego 
uniknąć, ponieważ nie można w 100% skalkulować wielkości wynagrodzeń na 
początku oraz w trakcie roku. Sytuacja w naszej gminie zaczęła sie poprawiać 
dopiero w listopadzie, kiedy to wystąpiła większa liczba godzin nadliczbowych. 
Wójt Gminy poinformował, że w miesiącu marcu będzie się spotykał                         
z nauczycielami i  dyrektorami szkół aby analizować wydatki i szukać oszczędności 
również w oświacie. Zbiera wszystkie artykuły jakie pojawiają się     w gazetach na 
temat szkół.  
       
Ad. 7. 
       
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy i tak powiedział: 
- temat ul. Uroczej jest znany - pan Goliczewski był też z interwencją w tej sprawie.  
  Problem został zgłoszony do firmy wykonującej kanalizację i jak tylko mróz zelżeje  
  będzie zrobiona, 
- oświetlenie uliczne na ulicy Soleckiej zostało zgłoszone do ZEORK, 
- rowy melioracyjne - pojedzie pani Chojecka Anna zobaczyć co tam się da zrobić, 
- pani A. Chojecka – referent ds. ochrony środowiska w UG powiedziała w sprawie   
  przedsięwzięcia w Księżej Niwie, że przedsiębiorcą jest pan Józef Karpała, który  
  uzyskał od Starostwa Powiatowego w Staszowie koncesję na poszukiwanie wapieni  
  trzeciorzędowych ze złoża „Księża Niwa” w Potoku. Obecnie ubiega się o uzyskanie  
  pozwolenia na wydobywanie wapieni. Do tego celu potrzebna jest mu decyzja           
  o środowiskowych uwarunkowaniach - postępowanie to prowadzi Gmina Szydłów       
  i po uzgodnieniach z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Kielcach                 
  oraz Powiatowym Inspektorem Sanitarnym w Staszowie wydaje postanowienie          
  o potrzebie bądź nie przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko.             
  W chwili obecnej otrzymaliśmy postanowienie od Państwowego Powiatowego  
  Inspektora Sanitarnego, który wyraził opinię, że dla tego przedsięwzięcia istnieje  
  potrzeba wykonania raportu oddziaływania na środowisko, czekamy na opinię  
  Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.   
Przewodniczący Rady Gminy w sprawie  wypowiedzi radnego Krzysztofa Ćwieka  
stwierdził, że pomyłka była z jego strony ale sam nigdy nie mierzył i nie będzie 
mierzył czasu wypowiedzi radnych, ale jeśli będzie dyskusja i ktoś z radnych nie 
będzie przyzwoicie się wypowiadał to wówczas zmuszony będzie przerwać dyskusje. 
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Radny Krzysztof Ćwiek podziękował Przewodniczącemu RG, że problem został 
wyjaśniony, a jeśli będą uwagi odnośnie wypowiedzi to ma nadzieję, że będą 
dotyczyć wszystkich radnych i nie życzy sobie aby radny Sadłocha Ryszard nazywał 
go kłamcą  i właśnie przy takich wypowiedziach radnych Przewodniczący RG 
powinien reagować. 
Co do budowy boisk sportowych nigdy nie wypowiadał się za budową boiska             
w Rudkach, był i jest w dalszym ciągu przeciwny i nawet w kampanii wyborczej nie 
mówił,  że jest za boiskiem w Rudkach,  natomiast jest zwolennikiem aby boisko takie 
powstało w Korytnicy. 
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- sołtys Osówki – pani Grażyna Gruca zgłosiła, że droga w Osówce jest bardzo  
  zniszczona. 
- radna Katarzyna Skuza zwróciła się do Wójta Gminy, iż na posiedzeniu komisji Wójt  
  obiecał bawialnie w szkole w Solcu i co z tym jest dalej, 
  Wójt Gminy odpowiadając stwierdził, że w sprawie drogi powiatowej w Osówce    
  pismo już zostało w piątek wysłane do Zarządu Dróg Powiatowych, a co do bawialni   
  - wie co mówił i pamięta, na zebraniach przy wyborach sołtysów temat ten będzie  
  omawiany tak w Solcu jak i w Potoku, a jeśli chodzi o punkt przedszkolny lub  
  bawialnie to  byłby to koszt około 20.000 zł, decyzja będzie mogła być podjęta od  
  miesiąca  września, 
- Janusz Poniewierka - mieszkaniec Solca zwrócił się z prośbą o zabranie                      
  2 kontenerów na segregowane śmieci z Solca, które stoją obok remizy, gdyż  
  mieszkańcy nie przywożą segregowanych śmieci  natomiast worki  wypełnione  
  śmieciami leżą obok kontenerów, 
- Bożena Wójcik - sołtys sołectwa Solec -  stwierdziła, że również jest za zabraniem  
  kontenerów, ponieważ w miejscu ich ustawienia zawsze panuje nieporządek, a ona  
   tylko sprząta pozostawiane obok kontenerów śmieci 
- radny Stefan Marszałek - również jest za tym aby pojemniki zabrać z Solca, bo nikt  
  nie przywozi segregowanych śmieci, a tylko obok tych kontenerów jest zaśmiecone.  
  Firma „REMONDIS”  daje mieszkańcom worki na segregowane śmieci i co jakiś  
  czas są odbierane od mieszkańców, 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że prawdopodobnie 9 marca będzie 
zwołana następna sesja RG. 
 
Ad. 9. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad V sesji Rady Gminy Szydłów.  
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 


